



QK2308189

CONTEMPORARY RHETORIC

当代修辞学

- 中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊
- “中国人文社会科学综合评价AMI” 核心期刊
- 全国中文核心期刊

2023

5

## ■ 跨学科视野中的修辞研究

### “相干性”与“整一性整合”

- 认知语言研究“认知+”的一次实践 ..... 徐盛桓 (1)
- 元宇宙语境中的及物性系统变化管窥 ..... 李战子 屈静雯 (10)
- 再说“意外三角” ..... 陈振宇 包笑婷 (20)

## ■ 修辞理论探索

- 修辞生态:西方修辞研究的“生态转向” ..... 李 克 张子轩 (34)
- 蓄意隐喻理论的新修辞学进路 ..... 赵秀凤 宋瑞亚 (46)
- 科技新闻建构国家身份认同研究
- 基于“科技冬奥”中外媒体新闻报道的个案分析 ..... 鞠玉梅 (57)
- 一种表示修辞假设的条件句 ..... 张新华 (68)
- 指称修辞的认知拓扑识解:以“指桑骂槐”为例 ..... 付正玲 文 旭 (80)
- 试论传统文化典籍中句群的隐含结构 ..... 卜师霞 (88)

- 沉痛悼念柴春华先生 ..... (56)

- 版权声明 ..... (19)

## Contents

### ■ Rhetoric Research from Interdisciplinary Perspective

- Interference and Integration into Unity—A Practice of “Cognition +” in Cognitive Linguistics Researches ..... **Xu Shenghuan** ( 1 )
- On the Changes of Transitivity in The Context of Metaverse ..... **Li Zhanzi & Qu Jingwen** (10)
- A Further Discussion on “Mirative Triangle” ..... **Chen Zhenyu & Bao Xiaoting** (20)
- 

### ■ Exploration of Rhetoric Theory

- Rhetorical Ecology: The “Ecological Turn” of Western Rhetoric Research ..... **Li Ke & Zhang Zixuan** (34)
- A New Rhetoric Approach to Deliberate Metaphor Theory ..... **Zhao Xiufeng & Song Ruiya** (46)
- A Comparative Analysis of the Rhetorical Construction of China’s National Identity in Reports on “Hi-tech Olympics” in Chinese and Foreign Media ..... **Ju Yumei** (57)
- A Conditional Sentence Represents Rhetorical Hypothesis ..... **Zhang Xinhua** (68)
- Cognitive Topological Interpretation of Referential Rhetoric: A Case Study of “Pointing at One but Abusing Another” ..... **Fu Zhengling & Wen Xu** (80)
- On the Implicit Structure in the Sentence Groups of Traditional Cultural Classics ..... **Bu Shixia** (88)

"当代修辞学"微信公众号  
| 修古今之辞，融中外之思 |



# 当代修辞学

## CONTEMPORARY RHETORIC

双月刊 2023年 第5期 总239期

主管单位 中华人民共和国教育部

主办单位 复旦大学

出版单位 《当代修辞学》编辑部

主 编 祝克懿

编辑部地址 上海复旦大学光华楼西主楼1312室

邮政编码 200433

电 话 (021) 65643814

电子信箱 xiuci@fudan.edu.cn

网 址 <http://xcxx.cbpt.cnki.net>

印 刷 上海华教印务有限公司

国内订阅 全国各地邮局

国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司

国内统一连续出版物号 CN31-2043/H

国内邮发代号 4-458

国外发行代号 BM1013

广告许可代号 10011

定价：15.00元

万方数据

ISSN 1674-8026

